



MUNICIPAL

# Gazette

MUNICIPALE  
DE—OF

# Montreal

Organe officiel de la Corporation  
de la Ville de MontréalOfficial organ of the Corporation  
of the City of Montreal

CANADA

Troisième année No 40  
Third year5 Novembre 1906  
NovemberLes abonnements sont reçus chez  
Le Trésorier de la Ville de Montréal,  
Hôtel de VilleLes autres communications doivent  
être adressées au directeur de  
"LA GAZETTE MUNICIPALE"  
Hôtel de VilleForward subscriptions to  
The City Treasurer of Montreal  
City HallAll other communications should be  
addressed to the managing-editor of  
"The Municipal Gazette"  
City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

Paraît le lundi matin

Published every Monday  
morningAbonnements \$2 par an  
Subscriptions a yearPayables d'avance  
Payable in advance

## OPINIONS LEGALES

### Obligation de la "Montreal Water & Power Co." de fournir l'eau dans certaines rues du quartier Saint-Denis

DÉPARTEMENT EN LOI.

Montréal, 19 octobre 1906.

Au Président et aux Membres de la Commission des Finances.

Messieurs,

Re DEMANDE DES PROPRIÉTAIRES DES RUES GILFORD, BRÉBEUF ET BOYER, QUARTIER SAINT-DENIS, POUR QUE LA "MONTREAL WATER & POWER CO." SOIT TENUE DE FOURNIR L'EAU DANS LESDITES RUES, ETC.

Après avoir pris communication de la résolution de votre Commission concernant la demande des propriétaires des rues Gilford, Brébeuf et Boyer, du quartier Saint-Denis, à l'effet que la "Montreal Water & Power Co." soit tenue de fournir l'eau dans lesdites rues, etc., ainsi que des autres documents annexés à la présente, nous avons l'honneur de répondre comme suit aux questions soumise au Département en Loi en ce qui regarde la "Montreal Water & Power Co." et la demande des propriétaires des rues Gilford, Brébeuf et Boyer.

Le 7 octobre 1891, le conseil municipal de la Côte Saint-Louis, incorporé par la loi 53 Victoria, chap. 75, édictait un règlement (No 15) accordant à la Compagnie susdite un privilège de cinquante (50) ans pour l'exploitation d'un aqueduc dans les limites de ladite municipalité.

Le 8 octobre de la même année, un contrat notarié fut passé entre les parties pour donner effet audit règlement.

A l'article 9 de ce règlement et de ce contrat, il est déclaré ce qui suit:

"9. Outre les rues actuellement fournies d'eau, ladite Compagnie ne sera pas tenue de faire les travaux nécessaires et de poser les tuyaux requis pour la fourniture de l'eau, à moins que le revenu qu'elle retirera chaque année, des habitants de ces rues, ruelles ou autres places publiques, représentent un pourcentage de dix pour cent sur le coût du matériel et de la pose des tuyaux nécessaires à la fourniture de l'eau dans lesdits endroits. Au cas de divergence d'opinion, sur ce point, entre ladite Compagnie et la Corporation, la question sera laissée à la décision d'un ingénieur choisi de consentement mutuel ou à défaut d'entente, nommé par un juge de la Cour Supérieure."

Le 24 décembre 1903, un arrangement est intervenu entre la Ville de Montréal, dont fait maintenant partie la cité de la Côte Saint-Louis, et ladite "Montreal Water & Power Co." arrangement conclu devant M<sup>re</sup> Victor Morin, changeant radicalement les obligations de la municipalité. Alors que la clause 9 du contrat et du règlement précités n'obligeait la Compagnie à fournir l'eau que lorsqu'elle recevrait un revenu de 10% sur ses frais d'installation, le nouveau contrat donnait à la municipalité le

## LEGAL OPINIONS

### Obligation of the Montreal Water & Power Co., to Supply Water in Certain Streets of St. Denis Ward.

LAW DEPARTMENT.

Montreal, October 19th, 1906.

To the Chairman and Members of the Finance Committee.  
Committee.

Gentlemen,

RE PETITION OF PROPRIETORS OF GILFORD, BRÉBEUF AND BOYER STREETS, ST. DENIS WARD, ASKING THAT THE MONTREAL WATER & POWER CO. BE BOUND TO SUPPLY WATER IN SAID STREETS, ETC.

After taking communication of the resolution adopted by your Committee anent the petition of proprietors of Gilford, Brébeuf and Boyer streets, St. Denis ward, asking that the Montreal water & Power Co. be bound to supply water in said streets, etc., and after taking communication of the other documents annexed to the present petition, we have the honor to answer as follows to the questions submitted to the Law Department concerning the Montreal Water & Power Co. and the petition of proprietors of Gilford, Brébeuf and Boyer streets.

On the 7th October 1891, the municipal council of Côte St. Louis, incorporated by Act 53 Victoria, Chapter 75, made a by-law (No. 15) granting the said Company a privilege of fifty (50) years to operate a water plant within the limits of said municipality.

On the 8th of October of the same year, a notarial deed was made between the parties in order to enforce said by-law.

In article 9 of the by-law and of the contract aforesaid, it was stated as follows:

"9. Apart from the streets at present supplied with water, the said Company shall not be bound to do the necessary work and lay down the pipes required for the supply of water, unless the water rates to be paid yearly by the inhabitants of such streets, lanes and other public places, shall represent a revenue (percentage) of ten per cent upon the cost of the materials and laying of the pipes necessary to supply water in such places. In case of divergence of opinion upon this point between the said Company and the Corporation, the question shall be left to be decided by an engineer appointed by mutual consent and in default of such consent by a judge of the Superior Court of Montreal."

On the 24th December 1903, an agreement was made between the City of Montreal, of which the town of Côte St. Louis is now a part, and the said Montreal Water & Power Co., agreement made before Mr. Victor Morin, notary, changing completely the obligations of the municipality. Clause 9 of the then aforesaid contract and by-law did not oblige the Company to supply water only when receiving a revenue of 10% on its installing costs, the new agree-